
 آقای محسنی اژه ای 
در بندرامام )ه( میهمان ما باشید!

هفته گذشــته بود که پس از بازدید هــای میدانی رئیس 
قــوه قضائیه از گمرکات، بنادر و انبار های ســازمان اموال 
تملیکی در مازندران، معاون اول رئیس جمهور در اقدامی 
قابل تقدیر که نشــان از دغدغه دولت برای حل مسائل و 
مشکلات گمرکات کشور دارد دستوری را خطاب به وزیر 

امور اقتصادی و دارایی صادر کرد.
وزیر اقتصاد در جریان بازدیــد از انبار های گمرکات بندر 
امام خمینی)ره( دستور داد: در هر جایی که دولت دارای 
کالا)بنادر و گمرکات( است باید یک مکانیزم هشدار وجود 
داشته باشد تا به محض اینکه آن کالا در حال نزدیک شدن 
به  تاریخ انقضا و فاسد شــدن بود، هشدار دهد.وی تاکید 
کرد: بالاترین مقام دستگاه، صاحب کالا مسئول فاسدشدن 

احتمالی کالا است )ایرنا27خرداد1402(
بندرامام خمینی )ره(یکی از بزرگترین بنادر مهم کشــور 
است که عمدتا مواد غذایی شامل گندم، ذرت و سایر مواد 
غذایی و روغنی در این بندر تخلیه و دپو می شود، اما این 
بندر همچنان حال و روز خوبی ندارد و در بر همان پاشنه 
می چرخد.تخلیه بسیار بد غلات وارداتی در سیلوهای غیر 
بهداشــتی و پر از فضله حیوانات عملا ســلامت و امنیت 
بهداشــتی مردم را به خطرانداخته و متاسفانه با توجه به 
اینکه سال های گذشــته نیزهمین رویه وجود داشت اما 
هیچکدام از مسئولین ســازمان بنادر و کشتیرانی زیر بار 

مسئولیت ساماندهی تخلیه و بارگیری این بندرنمی روند
و معلوم نیســت که معاون بندری این سازمان و مدیر بند 
رامام خمینــی )ره(چه می کنند و چــه کاری مهمتر از 

رسیدگی به موضوع ملی دارند.
اهواز- ایرنا- درحالی که دادســتان کل کشور با اشاره به 
بازدید خود از بندر امام خمینی)ره(، از وجود 140 هزار تن 
ذرت فاسد در یکی از انبارها خبر داده بود، ناظر گمرکات 
استان خوزستان جزییاتی از ماجرای ذرت های آلوده وارد 
شــده به این بندر که اجازه ورود به بــازار داخلی را پیدا 

نکرد، فاش کرد.
»مهرماه 1400بودکه دادستان کل کشور با اشاره به بازدید 
از انبار بندر امام خمینی)ره( اعلام کرد: در هر سه انبار از 
سال های گذشته کالاهایی وجود داشت. در یکی از انبارها 
چهار هزار و 200 تن برنج باقی مانده که مرجوعی اســت 
و باید به کشــور مورد نظر برگردانده شود.به گفته حجت 
الاسلام والمسلمین محمد جعفر منتظری، در یک انبار هم 
140 هزار تن ذرت فاســد وجود داشت که 120 هزار تن 
را خــارج کردند و تاکید شــد که مابقی آن نیز ظرف یک 
ماه از انبار تخلیه شــود چرا که آثار زیانباری برای محیط 
زیســت دارد.وی اظهار داشت: در یک انبار هم سه هزار و 
700 تن کالای مسموم از سال ۹7 وجود دارد که مربوط 
به پشــتیبانی امور دام است که تاکید شد زودتر ترخیص 

شوند.«)ایرنا(
بــا خبر فوق در می یابیم که همواره این بندر زیر ذره بین 
قوه قضائیــه بوده وعدم صدور مجــوز ورود 120هزار تن 
از غــلات و مواد غذایی به داخل کشــور، یکی از اقدامات 
درخشــان این قوه درراســتای تامین ســلامت بهداشت 
مردم اســت اما متاسفانه هنوز شــاهد این هستیم که به 
دلیل تامیــن منافع نامشــروع عده ای در پشــت پرده، 
حدود 12تا15میلیون تن غلات که ســالانه وارد این بندر 
می شود، همچنان گرفتار فساد درتخلیه و بارگیری،فساد 
در نگهداری و حتی با روش های غیرمتعارف کلاه سردولت 

گذاشتن دراین بندررایج است.
یکی از مشکلات اساسی و مشکوک در این بندر این است 
که با وجود ســرمایه گــذاری 500 میلیارد تومانی بخش 
خصوصی برای احداث سیلوهای بهداشتی و کاملا مکانیزه 
در بندرامام )ره(که در قالــب )بی ،او،تی(صورت گرفته و 
ظرفیت تخلیه تا2تا5میلیون تن درسال را دارد، اما دست 
های پشــت پرده و اراده ای مشکوک که حاضربه گذشت 
از منافع نامشــروع خویش نیست، اجازه نمی دهد که این 
غلات بدرســتی و بطور کامل در سیلوها تخلیه شود بلکه 
غلات وارداتی که عمدتا گندم وذرت اســت در سوله های 
غیر بهداشتی که لانه پرندگان وحیواناتی چون سگ وگربه 
می باشد،تخلیه می کنند!و از این رهگذرضمن ناامن کردن 
وغیربهداشــتی نمودن »قوت لایموت« مــردم به منافع 
نامشــروعی که برای خودتعریف کرده اند می رســند که 
مدعای این مطلب، برکناری و دســتگیری چند مســئول 

متخلف درسال 1400بوده است.
باتوجــه به ســرمایه گــذاری هــای بخــش خصوصی 
برای ســاخت ســیلوهای تخلیه دربندراســتراتژیک امام 
خمینی)ره(،وبادرنظرگرفتن این مهم که فســاددرتخلیه 
وزمانبربودن بارگیری غــلات وازآنجاکه عمده خریداراین 
غلات دولت می باشــد، معاونت بندری سازمان کشتیرانی 
چراباقاطعیت دستورنمی دهد که غلات درسیلوها تخلیه 

شوند نه درسوله ها؟
- چرا این معاونت باتوجه به سوابق قبلی فسادوآلوده شدن 
مواداولیــه غذایی مردم ترتیبی نمــی دهد تااین محموله 

هادریک شرایط خاص و بهداشتی تخلیه و دپو شوند؟
- مسئولیت غیربهداشنتی شدن موادغذایی وهرگونه فساد 
درآن ها عملا متوجه شــخص معاون می شود که درسایه 
تســاهل عملا ترک فعل نیزمی کنند وگرنه چرا باید این 

مواد درسوله های کثیف وغیربهداشتی تخلیه شوند؟
- باتوجه به سفرهفته گذشــته ریاست محترم قوه قضاویه 
به بندرامیرآباد وفضاحت رخ داده درآلوده شــدن ذرت های 
وارداتی، این قصوروتســاهل متوجه شخص معاون بندری 
سازمان بنادروکشتیرانی می باشد که درانجام وظیفه اصلی 
ومعمولی خودقصورکرده است واین فاجعه وفضاحت بارآمده؟
- آقای بذرپاش باید به افکارعمومی توضیح دهد باتوجه به 
فسادهای کشف شده دربندرامیرآبادوبندرامام خمینی )ره(
هیچ اقدامی برای تغییر معاون مذکور انجام نداده و ایشان 
باهمه این بــی تدبیری هاوناکارآمدی هــا که »اظهرمن 

الشمس« بوده است همچنان برسرکارخود می باشد.
- ریاســت محترم قوه قضائیه، جناب آقای محسنی اژه ای 
بعنوان رکن چهارم دمکراســی از جنابعالی خواهش می 
کنیم برای جلوگیری از بروز فجایع بیشتر یک سفر کوتاه 
هم به این بندر مهم داشــته باشــید تا از نزدیک ببینید 
چگونه اموال بیت المال و حقوق عامه در سایه بی تدبیری 
بی درایت مدیران ســازمان بنادر و کشتیرانی که از بانیان 
وضع موجود هستند از بین می رود و سلامت غذایی مردم 

اینگونه به مخاطره می افتد.
- جناب آقای وزیر راه و شهرســازی قطعا و یقینا در دیگر 
بنادر کشــور هم ممکن اســت این وضعیت وجود داشته 
باشد و زیان های هنگفتی به دولت بعنوان امین مردم وارد 
شــود، سوال مشخص ما این اســت که این همه صدمه و 
لطمه برای تغییر و برکناری برخی مدیران سازمان بنادر و 
کشترانی کافی نیست تا شما دست بکارشوید؟ چه اتفاقات 
ناگــوار دیگری باید رخ دهد که جنابعالی به صرافت انجام 

تغییرات اساسی دراین سازمان شوید؟
آقای بذرباش می دانید که چقدر زود دیرمی شود؟!

درنگ

رئیس جمهور گفت: شهید بهشتی تحت تأثیر جوسازی ها 
و فضاسازی ها قرار نمی گرفت و از محور عدالت خارج نشد، 
ولو ممکن بود به ظاهر در تشــکل هایی باشــد اما روحیه 

منصفانه ای داشت.
سید ابراهیم رئیسی دیروز در همایش سراسری قوه قضائیه 
که در ســالن اجلاس سران برگزار شد، ضمن گرامیداشت 
یاد و خاطره شهید بهشتی با بیان اینکه هرکس در جایگاه 
حکم دادن و تصمیم است باید از حق و انصاف پیروی کند، 
بیان کرد: تنها مدار تصمیم، حق اســت و این از ســختی 
کار قضات اســت که باید مدار حق را تشــخیص دهند و 
به خاطر همین اســت که جایگاه بالایی دارند. تشــخیص 
موضوع، تشخیص حکم، تناسب بین این دو و بعد تصمیم 
گیری مراحل کار یک قاضی است که در تمام آنها باید حق 

و انصاف را مورد توجه و مدار خود قرار دهد.
رئیســی جمهور با اشــاره به اینکه در این سال ها کارهای 
بسیاری در قوه قضائیه انجام شده است، بیان کرد: هرکس 
تلاش کرد، خشتی بر خشت های قبلی قرار دهد و جایگاه 
این قوه را چه در جز چه در کل رأفت ببخشــد؛ اما در این 
دوران رهبر معظم انقلاب تاکید کردند که ما نیاز به تحول 
داریم و این تحول را نیز ذیل موارد شناخت وضع موجود، 
شناخت وضع مطلوب و کم کردن فاصله این تبیین کردند. 
ایشان یادآور شدند که تمام تلاش باید در این جهت باشد.
رئیســی با تاکید بر اینکــه اولین شــرط و گام در تحول 
»تعقل شناختی« اســت، اظهار کرد: نگاه تحولی و حضور 
افراد تحول خواه و تحول گرا بسیار مهم است. دومین شرط 
تحول، تحول فرآیندی است. باید بازنگاهی در روند دادرسی 
در این زمینه که کار از دقت و ســرعت بیشتری برخوردار 
شــود صورت بگیرد و بهترین افراد بــرای این تغییر خود 

قضات و دست اندرکاران دستگاه قضائی هستند. برای مثال 
امور معوقه می تواند با اســتعلامات به روز از دســتگاه های 
مختلف برطرف شــود تا قاضی بتواند سهل تر تصمیم سازی 
و تصمیم گیــری کند. وی با تاکید بــر اینکه نظام پیچیده 
بروکراســی باید اصلاح شــود، عنوان کرد: بروکراســی و 
دموکراسی، دوقلوهایی هستند که با یکدیگر متولد شدند. 

حتی صدای کســانی که درباره دموکراســی و آزادی قلم 
می زنند، به علت بروکراســی درآمده است و می گویند قرار 
نبود با چنین پیچیدگی مواجه شــویم. در اداره ها یک علم 
پنهانی به نام کارشناسی وجود دارد تا دانش سازمانی بتواند 

امور را پیش ببرد اما هنوز نتوانسته است.
وی با تاکید بر اینکه تمام تلاش ما در این چهل ســال بر 

ایــن بوده که جامعه ای مبتنی بر اخلاق، معنویت و عدالت 
داشته باشیم، عنوان کرد: برای رسیدن به نقطه ای که مقام 
معظم رهبری در بیانیه گام دوم انقلاب به خوبی ترســیم 
کردند، ضروری اســت که تمام دستگاه ها و قوا به خوبی با 
یکدیگر همکاری و هم افزایی داشــته باشند. تلاش همه ما 

باید گامی برای رسیدن به این هدف و نقطه باشد.
رئیس جمهور کار دستگاه قضائی در ارتباط با بازدارندگی، 
کیفــر مجرمان و پیش گیــری از وقوع جرم بســیار حائز 
اهمیت دانســت و خاطرنشــان کرد: هیچ دســتگاهی در 
کشــور نمی شناسیم که مأموریت پیش گیری از وقوع جرم 
نداشــته باشد. نگاه همه باید بر این باشد که جرم و جنایت 
در جامعه کاهش پیدا کنــد و هنجارها افزایش یابد. ما در 
دولت، نمایندگان مجلس در قانونگذاری و همه کسانی که 
در مســائل مدیریتی و اجرایی هســتند باید در این مسیر 
تلاش کنند تا تعداد پرونده های ورودی به دســتگاه قضائی 
روز به روز کمتر شــود. رئیسی با اشاره به اینکه بودجه قوه 
قضائیه در ســال 1402 نسبت به سال 1400 دو برابر شد، 
عنوان کرد: همچنین با توجه به کمبود تعداد کارمند مقرر 
شد 12500 کارمند جذب دستگاه قضائی شوند؛ همچنین 
۸00 قاضــی به مرور به این مجموعه اضافه خواهند شــد 
و به تدریج آنچه برای رفع مشــکلات بودجه ای، امکانات و 
پشتیبانی ضروری باشد صورت خواهد گرفت. رئیس جمهور 
اظهــار کرد: اینها کف همکاری دولت و قوه قضائیه اســت. 
سقف این مسئله، همکاری مشــترک دو قوه برای کاهش 
ناهنجاری هــای اقتصادی و اجتماعی و فرهنگی در جامعه، 
اجرای عدالت، ایجاد امنیت تمام عیار و فراگیر، مبارزه جانانه 
با فساد و اصلاح ساختارهای فســادزا، برخورد با مفسدان 

است تا آنچه رهبر انقلاب از ما خواسته اند عملیاتی شود.
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گزارش
رئیسی در همایش سراسری قوه قضائیه: 

 سقف همکاری دولت و قوه قضاییه
مبارزه با فساد و اصلاح ساختارهای فسادزا است

وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح گفت:ما باید به سمتی برویم که سرریز 
توانمندی هــای دفاعی به عرصه های غیر نظامی وارد شــود و همکاری با وزارت 

علوم به این حوزه کمک می کند.
امیر محمد رضا قرائی آشــتیانی دیروز در نشســت راهبردی وزارت دفاع که در 
دانشــگاه صنعتی مالک اشــتر برگزار شــد گفت: وزارت دفاع وظیفه پشتیبانی 
تجهیزاتی از نیروهای مســلح را بر عهده دارد که در این راستا با تعامل با مراکز 
علمی، تحقیقاتی و دانشگاهی این مسئولیت را پیگیری می کند. این وزارت خانه 
نقش مؤثری را در بازدارندگی کشــور بر عهده دارد که این موفقیت نتیجه تلاش 

همه کارکنان در بخش صنعت دفاعی کشور است.
وزیر دفاع گفت: توطئه ها و دشــمنی کردن دشمنان در عرصه های مختلف برای 
توقف حرکت انقلاب اسلامی بود؛ اما جمهوری اسلامی ایران از همه این حوادث 

و توطئه ها سربلند بیرون آمد و موجب سردرگمی دشمنان شد.
امیر آشــتیانی تصریح کرد: پیشرفت های کشور در ســایه تحریم ها و فشارهای 
دشمن موجب شگفتی دوست و دشمن شده است و در سفرهای که ما می رویم 
با این ســوال روبرو هستیم که جمهوری اسلامی ایران چگونه از این همه توطئه 

و تحریم سربلند بیرون آماده است.
وی افزود: اگر در مســیر حق باشیم، هر پدیده ای در عالم رخ دهد برای ما خیر 
اســت و اگر در مسیر شیطان باشیم، هر اتفاقی برای ما رخ دهد شر خواهد بود. 
امروز، جبهه اســتکبار در هر عرصه ای وارد می شود شکست می خورد، در حالی 
کــه آنها از لحاظ فنی و تجهیزات چیزی کم ندارند، علت آن این اســت که آنها 
در مســیر حق نیستند. وزیر دفاع با تاکید بر تبعیت وزارت دفاع از ولایت فقیه، 
گفت: موفقیت های بســیار خوبی که تا کنون در وزارت دفاع و نیروهای مسلح به 

دست آمده است به دلیل حرکت در مسیر ولایت بوده است.
وی عنوان کرد: در دو سال گذشــته برنامه های ما با جهش فوق العاده ای مواجه 

بوده است. در صادرات رشــد چهار برابری داشته ایم؛ همچنین برنامه هایی برای 
ارتقای بیشتر وزارت دفاع تدارک دیده ایم. رصد تحولات فناورانه و واکاوی آینده 
عرصه هــای دفاعی امنیتی در جنگ های ترکیبــی مهمترین بخش این برنامه ها 

است. این اقدام سال ها است در قرارگاه مرکزی خاتم در حال انجام است.
امیر آشــتیانی ادامه داد: ثبات سیاسی، قدرت دفاعی و قدرت منطقه ای ما امروز 
مورد هجوم دشــمن قرار گرفته است و جنگ ترکیبی و جنگ شناختی دشمن 
در همین راستا اســت. وزیر دفاع با اشاره به اینکه توسعه توانمندی های دفاعی 
متأثر از همکاری های دفاعی در عرصه ملی است، گفت: باید به سمتی برویم که 
ســرریز توانمندی های دفاعی در عرصه های غیر نظامی وارد شــود و همکاری با 
وزارت علوم به این حوزه کمک می کند. چیزی که می تواند مایه اصلی پیشرفت را 
فراهم کند، بهره گیری از ظرفیت های نخبگانی اســت و با توجه به تحولات حوزه 
منابع انسانی لازم است تا با برنامه ریزی به این سمت حرکت کنیم. وی ادامه داد: 
دشــمن در سناریوسازی به توان بالایی رسیده است تا بتواند در آینده اقدامی را 
انجام دهد، ما هم باید تقویت سناریو سازی را دستور کار داشته باشیم تا بتوانیم 

زمینه اقدامات آینده را از قبل فراهم کنیم.

امیر آشتیانی:

 باید سرریز توانمندی های دفاعی
به عرصه های غیر نظامی وارد شود

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: شهید بهشتی برای 
نســل جوان ما ثابت کرد که راه پیشــرفت با التزام به 

مسائل دینی در تضاد نیست.
محمد باقر قالیباف در همایش سراســری بزرگداشــت 
هفتــه قوه قضائیه، که در ســالن اجلاس ســران ضمن 
تبریک این هفته به همه زحمت کشان و قضات این قوه، 
گفت: هر موقع نامی از قوه قضائیه می آید در ذهن همه 
مردم نام شــهید بهشتی سید الشــهدا هفتم تیر تداعی 
می شــود، نام او با قوه قضائیه با هم گره خورده است و 
ما این قوه را به نام او می شناســیم که مایه افتخار همه 
ما اســت.رئیس مجلس اظهار داشت: ما او را به تواضع و 
انضباط می شناســیم. او برای تعالی ارزش های انقلاب از 
آبروی خودش گذشــت و برای اتحاد در جامعه سکوت 
کرد. وی گفت: شهید بهشتی به ما یاد داد که با حداقل 
مشترکات می توانیم برای پیشرفت انقلاب تلاش کنیم و 
اینکه لازمه استقلال از ظرفیت همه ملت استفاده کنیم 

و پیروزی ما در همین یکپارچگی است.

قالیباف در ادامه ســخنان خود اظهار داشــت: ایمان و 
امید هم محور تحول و هم بستر تحول است که رهبری 
انقــلاب آن را از ما مطالبه کردند و باید در این مســیر 
حرکت کنیم. رئیس مجلس تاکید کرد: برای دست یابی 
به ایمان و امید قبل از هر چیز نیازمند آن هســتیم که 
باور حقیقی در مردم باوری و خداباوری داشــته و آن را 
پیــدا کنیم زیرا این امر پایه هر تحول اســت و در همه 
عرصه ها می تواند موجب تحول شــود. وی رســالت قوه 
قضائیه را احیای حقوق عامه دانست و گفت: در حقیقت 
در حکمرانی اسلامی مردم صاحب این حق هستند اگر 
ما حق مــردم را ادا کنیم بدون شــک مردم به وظایف 
خود آشــنا می شــوند لذا ما باید اول بــه مردم آگاهی 
بخشــی کنیم و این را به آنها بگوییم که آنها دارای چه 
حقوقی هستند. رئیس مجلس خاطرنشان ساخت: امروز 
مهمترین مسئله ما مسائل اقتصادی است و در این حوزه 
باید به دنبال حل مســائل اقتصادی باشیم و بدانیم این 

در سایه همدلی ها و هم افزایی ها به دست می آید.

قالیباف در همایش سراسری قوه قضائیه:

اگر حق مردم را ادا کنیم آنها به وظایف خود آشنا می شوند
دبیرکل حزب جمهوریت ایران اسلامی درباره انتخابات 
مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری در سالجاری، 

گفت: اهل تحریم انتخابات نبوده و نیستیم.
حجت الاســلام رســول منتجب نیــا دبیــرکل حــزب 
جمهوریت ایران اســلامی در بخش هایی از ســخنانش 
در جلســه دبیران اســتانی حــزب جمهوریــت ایران 
اســلامی، با اشــاره بــه ضــرورت فعالیت احــزاب، بر 
اســتفاده از فرصت در حاشــیه قرار گرفتــن نیروهای 
اصلاح طلب و مستقل با استماع مطالبات و خواست های 
 مــردم و نظــارت و نقــد حاکمیت و هشــدار دادن به 

مسئولان پرداخت.
وی همچنین با تأکید بر استقلال احزاب و عدم تکیه بر 
دولت و مســئولان و پرهیز از دنباله روی شخصیت ها و 
احزاب دیگر، مسئولان استان های حزب را به شناسایی، 
جذب، آموزش و ســازماندهی نیروهای سیاسی به ویژه 
جوانــان و ارائــه برنامه های مفید و ســازنده برای حل 
مشــکلات و بحران های موجود و پیشــرفت کشــور در 

آینده موظف کرد.
دبیرکل حزب جمهوریت ایران اسلامی درباره انتخابات 
مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری در سالجاری، 
بر »ضرورت فضای باز و آزاد سیاسی که در آن نخبگان 
کشور بدون دغدغه و بدون نگرانی از رد صلاحیت  نامزد 
شــوند«، تأکید کرد و گفت: این امــر می تواند در کنار 
برخــورد بی طرفانــه و صرفاً قانونی مجریــان و ناظران 
انتخابات و ایجــاد این اطمینان که تنها رأی آن ها مؤثر 
اســت، اعتماد مــردم را جلب نمایــد و منجر به حضور 
گسترده ملت پای صندوق های رأی شود و حماسه هایی 
مانند دوم خرداد ســال 7۶ و دوره هــای مختلف زمان 

حضرت امام)ره( تکرار شود.
دبیرکل حــزب جمهوریت خاطرنشــان کــرد: دبیران 
اســتان های حزب ضمن شناســایی نیروهــای لایق و 

کارآمد، اوضاع سیاسی کشور را نظارت و رصد کنند.
حجت الاســلام منتجب نیا در پایان گفت: البته ما در هر 

حال، اهل تحریم انتخابات نبوده و نیستیم.

دبیرکل حزب جمهوریت ایران اسلامی:

اهل تحریم انتخابات نیستیم

۱۶مرداد، آغاز ثبت نام اولیه از داوطلبان انتخابات مجلس
دبیر ســتاد انتخابات کشــور گفت: اگر طرح اصلاح قانون انتخابات نهایی و به قانون تبدیل شود، از 1۶ مرداد ثبت نام 

اولیه از داوطلبان انتخابات مجلس شورای اسلامی آغاز می شود.
محســن اســلامی اظهار کرد: نمایندگان مجلس ابتدا در نظر داشتند انتخابات تناسبی را در حوزه های دارای 4 کرسی به 
بالاتر برگزار کنند ولی در صحن رای نیارود اما برگزاری انتخابات تناسبی در حوزه انتخابیه تهران رای آورد. در ادامه شورای 
نگهبان برخی ایرادات را به انتخابات تناســبی وارد کرد و مجلس هم اصلاحاتی در آن اعمال کرد و طبق گفته سخنگوی 
شــورای نگهبان، این طرح توانست تایید شورای نگهبان را بدســت آورد. با این حال هیات عالی نظارت مجمع تشخیص 
مصلحت نظام اعلام کرد انتخابات تناسبی با سیاست های کلی انتخابات مغایرت دارد. به هر حال ما در ستاد انتخابات کشور 
تابع قانون هستیم و اگر این طرح پیشنهادی به قانون تبدیل شود، آن را اجرا می کنیم. اسلامی در ادامه درباره ثبت نام اولیه 
از داوطلبان انتخابات نیز گفت: در پیش نویس قانون جدید آمده است که نامزدهای انتخابات 70 تا 110 روز قبل از ثبت نام 
نهایی، باید در سامانه ای که وزارت کشور معرفی می کند، به صورت الکترونیکی ثبت نام و مدارک خود را بارگذاری کنند 
و کد رهگیری دریافت کنند و در روز ثبت نام اصلی، براساس آن کد رهگیری ثبت نام خود را انجام دهند. در این مدت هم 
نهادهای متولی با استعلام از سازمان ثبت احوال کشور، وزارت علوم، بهداشت، دانشگاه آزاد، حوزه علمیه، سازمان امور اداری 
و استخدامی، دادستانی کل کشور، فرماندهی کل انتظامی  و وزارت امور خارجه، مدارک داوطلبان را  بررسی می کنند. در 
واقع زمان بررســی و احراز صلاحیت داوطلبان طولانی تر می شود. در حال حاضر براساس قانون انتخابات موجود، ۸۳ روز 
فرصت بررسی صلاحیت داوطلبان وجود دارد که با اصلاح قانون این زمان به 240 روز می رسد. وی با بیان این که »ثبت نام 
از داوطلبان طبق قانون موجود از 1۹ آذر آغاز می شــود«، گفت: طبق قانون جدید ثبت نام از حدود 2۶ مهر آغاز می شود 
بنابراین ثبت نام  اولیه  در صورتی که 110 روز قبل از شــروع فرایند ثبت نام در نظر بگیریم، ۹ تیر و صورتی که 70 روز 
محاســبه کنیم، 1۶ مرداد زمان ثبت نام اولیه خواهد بود ولی چون اجرای قانون جدید به 110 روز قبل از ثبت نام اصلی 

یعنی ۹ تیرماه نمی رسد پس باید به 70 روز قبل ثبت نام اصلی  یعنی روز 1۶ مرداد متمرکز شویم.

دارو نباید گران تر شود
معافیت واردات دارو از پرداخت مالیات بر ارزش افزوده، مصوبه مجلس بود که با اجرای آن دارو نباید گران تر شود.

جلسه علنی مجلس به ریاست غلامرضا مصری برگزار شد و ادامه بررسی لایحه کاهش مالیات بر ارزش افزوده دارو و 
کالاهای اساســی و رسیدگی به گزارش کمیسیون اقتصادی در مورد لایحه اجازه مشارکت جمهوری اسلامی ایران در 
افزایش سهام سرمایه دور ششم بانک توسعه اسلامی در دستورکار نمایندگان قرار گرفت. همزمان با هفته گرامیداشت 

قوه قضاییه، 275 نماینده مجلس با انتشار بیانیه ای از زحمات و اقدامات قوه قضائیه قدردانی کردند. 
در بخشی از جلسه علنی دیروز، مجتبی ذوالنور نایب رییس مجلس ضمن تاکید بر اینکه درباره حجاب و عفاف کمبود 
قانون نداریم، گفت: مجلس مطلقا نسبت به لایحه عفاف و حجاب بی تفاوت نبوده و با حساسیت آن را پیگیری می کند. 
مجلس در این زمینه وقت کشــی نکرده بلکه معتقد است این لایحه نقص هایی دارد که باید با چکش کاری نقایص آن 
برطرف شــود تا بازدارندگی لازم داشته باشــد. گروهی از منتقدان لایحه عفاف و حجاب برای دومین روز، با تشکیل 
تجمعی مقابل مجلس شورای اسلامی خواستار بازپس گیری این لایحه از سوی قوه قضاییه شدند. منتقدان این لایحه 
معتقدند که مفاد گنجانده شــده در آن نوعی حمایت از بی حجابی به شــمار می رود. در جریان بررسی لایحه کاهش 
نرخ مالیات بر ارزش افزوده واردات برخی از کالاهای اساسی، کمال علیپور نماینده قائمشهر از کاهش مالیات بر ارزش 
افزوده واردات برنج انتقاد کرد و گفت: کشــاورزان ما با مشکل مواجه هستند، امروز یک کیلو برنج برای کشاورز بیش 
از کیلویی 57 هزار تومان تمام می شود اما برنج کشاورز را در شمال کشور کمتر از 50 هزار تومان خریداری می کنند. 
در ادامــه نمایندگان جزییات لایحه دوفوریتی الحاق یک بند به تبصره )۶( قانون بودجه ســال 1402 کل کشــور را 
تصویب کردند که بر اساس آن واردات داروهای ضروری و تجهیزات پزشکی فاقد مشابه تولید داخل از پرداخت مالیات 
بر ارزش افزوده معاف و نرخ مالیات کالاهای اساســی یک درصد تعیین شد. سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه 
هفتم توسعه همچنین ضمن تشریح روند بررسی کلیات و جزییات لایحه در این کمیسیون گفت که حداکثر تا اواسط 

مردادماه گزارش کمیسیون برای بررسی در صحن علنی ارائه خواهد شد.


